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Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a Nemzet i
Erőforrás Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Miért a diákok a kárvallottjai a múzeumi belép őjegyekre vonatkozó kedvezménye k
átalakításának?”

címmel.

A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt időszakban szomorúan és értetlenül figyeljük azt a folyamatot, amely keretén belü l
a magyar fiatalok az oktatáshoz és a kultúrához való hozzáférését lehetetlenítik egyre jobban
el a kormányzati politika következtében.

Véleményem szerint ilyen ellehetetlenítés ment végbe a kormány részéről a július 26-án
életbe lépett, a muzeális intézmények látogatóit megillető kedvezményekhez kapcsolódó
változtatás terén is . Megszűnt a díjtalan belépés lehetősége a fő iskolai és egyetemi oktatók, a
közművelődési intézmények szakmai munkakörben foglalkoztatott dolgozói, valamint a z
állami fenntartású múzeumok állandó kiállításainak látogatására szervezeten érkező
diákcsoportok számára. A minisztérium ezt akkor azzal indokolta, hogy a látogatók csakne m
fele ingyenesen, harminc százaléka pedig valamilyen kedvezménnyel látogatja a z
intézményeket, amelyeknek ugyanakkor az ingyenes jegyek után is meg kell fizetniük az áfát .

A kérdésem ezzel kapcsolatban : nem lett volna egyszerűbb, logikusabb, és a nemzeti kultúra
épülését elősegítő lépés a kedvezményes jegyek után eltörölni az áfát? Sajnos a változtatás ót a
még nem ismerünk statisztikát arról, hogy mennyivel esett a múzeumok látogatottsága.
Ugyanakkor előfordulhat, hogy a hátrányos helyzetű kistérségekbő l érkező diákok, valamint a
nehéz anyagi helyzetben lévő tanulók a július 26-án életbe lépett döntés következményekén t
nem fognak tudni kiállításokat látogatni, belépőket vásárolni . Véletlen hiba ez, vag y
szándékos tett a látogatószám csökkentésére, hogy a közigazgatás teljes átszervezése után a



megyéktől az állam fenntartásába kerülő intézmények bezárásához ürügyet teremtsenek ?
Hiszen ha nincs megfelelő látogatószám, akkor minek múzeum? Ha nincs múzeum, akko r
minek a kulturális költségvetés? Bízom benne, hogy a látszat ellenére nem ez az elv vezérli a
jelenlegi kultúrapolitikát. Természetesen örvendetes, hogy a családi kedvezmények b ővültek,
de ma Ön szerint az átlag családok közül a svájci frankos hitelek, a délutáni másodállás, vag y
túlóra mellett, esetleg munkanélküli járadékból élve hányan jutnak el múzeumokba ,
kiállításokra? Nem lenne el őrébbmutató a nemzet kultúrájának jövője szempontjából, ha
visszaadnánk a diákok kedvezményét, és ÁFA-mentessé tennénk a kedvezménye s
belépőj egyeket?

Válaszát előre is köszönöm !

Budapest, 2011 . szeptember 26 .

Farkas Gergely
Jobbik
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